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خبار شهرستان ا

عصرآزادی / سرپرس�تی گیلان: در آیین تجلیل  رئیس ش�ورای شهر بندر 
انزلی با بیان اینکه بندرانزلی دارای سابقه طولانی در حوزه های مختلف فرهنگی 
و اجتماعی است از خبرنگاران خواست تا اهتمام ویژه ای بر ثبت و ماندگار کردن 

چهره های نامدار این شهر داشته باشند.
ش��عبان جعف��ری گفت:  به اعتقاد من ه��ر روز می تواند روز خبرنگار باش��د چرا که این 
حرفه روز خاص، تعطیلی، زمان و مکان  ندارد. وی خبرنگاران را چش��م بینا، گوش شنوا و 
زبان گویای مردم و مسئولین دانست و گفت: هرگونه انتقاد از عملکردهای مسوولان توسط 
اصحاب رس��انه و خبرنگاران باید سازنده باش��د. جعفری  افزود: این مسأله بخصوص  برای 
شهرس��تان بندر انزلی با توجه به پتانسیل ها و شاخص های توریستی که دارد نیاز به خرد 
جمعی جهت توسعه حداکثری دارد بیشتر احساس می شود.  رئیس شورای شهر بندر انزلی 
سپس  بندر انزلی را  دارای سابقه طولانی در حوزه های مختلف فرهنگی و اجتماعی و یک 
شهر بین المللی دانست که  در زمینه های مختلف چهره های نامدار و شاخص دارد. وی افزود: 
خبرنگاران باید  اهتمام ویژه ای بر ثبت و ماندگار کردن چهره های نامدار این ش��هر داشته 
باشند. جعفری همچنین  به ضرورت  تهیه مستند و تجلیل از چهره های بوکس بندر انزلی  

اش��اره نمود و گفت: انزلی در این رش��ته ورزشی پیشرو بود و با تهیه مستندی در خصوص 
چهره های این ورزش که امروزه بسیاری از آنان در بین ما نیستند مانع از فراموشی بخشی 
از خاطرات این ورزش شد. وی  سپس به میزبانی بندر انزلی از مهاجران لهستانی اشاره کرد 
و  خاطرنش��ان کرد : غیر از آرامس��تان ارامنه، نزدیک به ۷۰۰ آرامگاه مهاجران لهستانی در 
انزلی وجود دارد که به انزلی آمده بودند و مستندی نیز در این رابطه تولید شده که بخشی 
از تاریخ این خطه در آن بیان شده است و می تواند برای آیندگان جالب و قابل توجه باشد. 
جعفری  در ادامه سخنان خود از نوید عکاس که بیش از نیم قرن در این عرصه فعال بوده و 
اولین عکاس شهر بندر انزلی است نام برد و گفت: این روزها که نوید در آستانه صد سالگی 
است چقدر خوب است که با دلجویی و سر زدن به او در آسایشگاه سالمندان، خاطرات حرفه 
ای او را نیز ثبت و ضبط کرد. در ادامه این نشس��ت حس��ین بیک زاده، سرپرست شهرداری 
بندر انزلی نیز خاطر نشان کرد: اطلاع رسانی رسالت خبرنگاران است و هر زمان که مسائل و 
کاستی ها را به مسئولین حوزه شهری انعکاس دهید، قطعا مورد پیگیری قرار خواهد گرفت. 
وی س��پس به سامانه ۱۳۷ شهرداری اشاره کرد و گفت این سامانه  پل ارتباطی مسئولان 
این حوزه با ش��هروندان است و  شهروندان نیز هر جا نیاز به حضور نیروهای شهرداری بود 

می توانند، مراتب را از طریق این سامانه اطلاع رسانی کنند. سرپرست شهرداری بندر انزلی 
با اشاره به برخی اقدامات صورت گرفته توسط واحدهای مختلف  این شهرداری تاکید کرد: 
جمع آوری آب های سطحی و لایروبی کانال ها در حال انجام است  که انشالله پس از بارندگی 
شاهد آبگرفتگی معابر نخواهیم بود. بیک زاده سپس از جدیت و سرعت آسفالت معابر  در شهر 
بندر انزلی خبر داد و گفت:انجام پروژه ها با در نظر گرفتن توازن بین مناطق شهری غازیان 
و انزلی در حال انجام است. مه سیما نصیری، عضو شورای اسلامی شهر بندر انزلی  به  نقش 
پررنگ بانوان خبرنگار در حوزه اطلاع رسانی اشاره کرد و گفت: خبرنگار یک رسالت بزرگ 
دارد و آن انتقال واقعیت است نه آن چیزی که دلش می خواهد؛ نه کمتر نه بیشتر. تنها بانوی 
عضو شورای شهر بندر انزلی خاطر نشان کرد: شما خبرنگاران  در عمق جامعه حضور دارید و 
مردم شما را قبول دارند و از شما انتظار  دارند حقایق  را بیان نمایید.نصیری  خاطر نشان کرد: 
نامگذاری ایام در کشور به مناسبت های مختلف فرصتی است که یادمان باشد چه کسانی 
چه کارهایی برای ما انجام دادند تا بتوانیم راحت و آسوده زندگی کنیم. عضور شورای شهر 
بندر انزلی تصریح کرد: اگر خبرنگاران به رسالت واقعی خود پی ببرند و آنچه را که انعکاس 

می دهند بر اساس واقعیات و صحیح باشد جامعه ما در مسیر اهداف تعالی پیش می رود.

عصرآزادی/ سرویس شهرس�تانها: رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
آذربایج�ان ش�رقی گفت: با توج�ه به لزوم مدیریت مص�رف آب و با 
تاکید بر رعایت الگوی کش�ت، سطح کش�ت گوجه فرنگی در استان 

را تا ۵۰ درصد کاهش می یابد.
اکبر فتحی با اش��اره به اینکه بخش��ی از امنیت غذایی را در دسترس بودن 
محصولات غذایی متنوع تشکیل می دهد، گفت: در امنیت غذایی نمی توان 
صرف��اً روی یک محصول تاکید کرد و هر محصولی که مورد نیاز اس��ت باید 
ضرورتاً کش��ت ش��ود، کش��ت این محصولات باید در پهنه کشور و بر اساس 

ظرفیت ها و شرایط آب و هوایی هر منطقه صورت گیرد.
وی با اشاره به کاهش میزان تولید گوجه فرنگی در استان نسبت به آخرین 
س��ال زراعی ادامه داد: از یک میلیون و ۴۰۰ هزار هکتار اراضی کش��اورزی 
استان، جمع س��طح زیرکشت گوجه فرنگی استان ۲ هزار و ۳۰۰ هکتار الی 

۲ هزار و ۵۰۰ هکتار است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان شرقی افزود: اگر سرانه مصرف را 
نزدیک به ۳۰ کیلوگرم لحاظ کنیم آذربایجان شرقی با ۴ میلیون نفر جمعیت 
حدود 1۲۰ هزار تن نیاز به گوجه فرنگی خواهد داشت و این در حالی است 
که میزان تولیدات گوجه فرنگی ما در اس��تان ح��دود 1۲۰ هزار تن تا 1۳۰ 
هزار تن در نوس��ان است اما وقتی در خصوص محصولات کشاورزی صحبت 
می کنیم تولیدات یک اس��تان به صورت مجزا مورد بحث نیس��ت و تولیدات 
اس��تانهای دیگر نیز متاثر خواهد بود. مخصوصاً محصولی مانند گوجه فرنگی 

که به شدت فسادپذیر است و در زمان محدود به بازار روانه می شود.
فتحی اضافه کرد: وضعیت آذربایجان ش��رقی در حوزه صنایع تبدیلی قابل 
قبول اس��ت و به همین دلیل در خصوص محصول��ی مانند گوجه فرنگی، از 
اس��تانهای دیگر به آذربایجان ش��رقی ارسال می شود تا در استان ما فرآوری 
شود بنابراین برنامه ریزی در خصوص مصرف به صورت تازه خوری و استفاده 

در صنایع تبدیلی باید در سطح ملی انجام گیرد.
وی در خصوص بهای تمام ش��ده گوجه فرنگی گفت: بهایی که اخیراً برای 
این محصول اس��تخراج ش��ده است با احتس��اب هزینه های کارگری و سود 
معقول 1۵ درصدی هر کیلو ۴ هزار تومان است اما در پیک مصرف و برداشت 
ب��ا قیمتی کمتر از این میزان خریداری می ش��ود. گوج��ه فرنگی معمولاً در 
ابتدا و انتهای فصل برداش��ت با افزایش قیمت خرید روبرو می ش��ود. رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان شرقی در خصوص قیمت تضمینی خرید 
گوجه فرنگی اظهار کرد: قیمت خرید تضمینی همان کف قیمت اس��ت و به 
این علت انتخاب می ش��ود که کش��اورز متضرر نشود و در حال حاضر دولت 
۳ ه��زار و ۸۰۰ تومان برای هر کیلو را به عنوان قیمت خرید تضمینی گوجه 
فرنگی انتخاب کرده اس��ت تا اگر در هر اس��تان از ای��ن قیمت پایین تر آمد 
با توجه به ظرفیت های هر اس��تان در بخش ه��ای مختلف از قبیل اتحادیه 
های کش��اورزی، تشکل ها، س��ازمان تعاون روستایی و پشتیبانی مالی که از 
طریق نهادهای پش��تیبان مانند بانک کشاورزی و صندوق حمایت از توسعه 

س��رمایه گذاری بخش کشاورزی صورت می گیرد، در آن مقاطع زمانی برای 
فرآوری اقدام به خرید گوجه فرنگی کنند. وی با اشاره به بازار صادراتی گوجه 
فرنگی هایی که در محیط های کنترل ش��ده در استان کشت می شوند ابراز 
داشت: س��رمایه گذارانی که در حوزه گلخانه سرمایه گذاری می کنند، ابتدا 
ب��ازار فروش خود را پی��دا می کنند و به همین دلیل حدود ۳۰ هزار تنی که 
در محیط های گلخانه ای کش��ت می شود، تاثیر قابل توجهی در بازار گوجه 

فرنگی که در محیط آزاد کشت می شود، ندارد.
فتحی تمرکز تولید بر محصولات اس��تراتژیک در حوزه کش��اورزی را عملا 
غیرممکن دانس��ت و افزود: زمین های کشاورزی استعدادهای مختلفی دارند 
و بر همین اساس باید اقدام به کشت محصول کرد و برخی محصولات نیز با 
وجود اینکه راهبردی نیستند اما محصولاتی حساس و دارای اهمیت هستند 
و در س��فره روزان��ه مردم ج��ای دارد که گوجه فرنگی نیز ب��ه صورت تازه یا 
در قالب رب گوجه فرنگی جزو همین محصولات اس��ت بنابراین کش��ت آن 
ضرورت دارد اما کشت آن باید به اندازه و بر اساس نیاز باشد اما خارج از این 
نیاز کشت گوجه فرنگی در فضای آزاد حتی اگر به صورت رب گوجه فرنگی 
قرار باش��د صادر نیز ش��ود، آنچنان مورد قبول ما نمی باش��د و توجیهی نیز 
ندارد. رئیس سازمان جهاد کشاورزی آذربایجان شرقی در خصوص پراکندگی 
واحدهای صنایع تبدیلی گوجه فرنگی در استان گفت: بیشترین میزان کشت 
گوجه فرنگی در فضای آزاد در استان در شهرستان ملکان انجام می شود در 
حالی که مجموعه های فرآوری در تبریز و شبستر قرار دارد و البته باید توجه 
داشت که این سرمایه گذاری ها تقاضا محور است و از طرف بخش خصوصی 
انجام ش��ده است. وی با اشاره به قرار داشتن شهرستانهایی که در آن گوجه 
فرنگی فضای آزاد کش��ت می شود در حوضه دریاچه ارومیه، قرار دارد گفت: 
کشت بیشتر از نیاز در این مناطق که حوضه دریاچه ارومیه است، فاقد توجیه 

است لذا این نیاز در الگوی کشت برای هر شهرستان مشخص شده است.
فتحی تاکید کرد: برخلاف تصوری که وجود دارد، سطح زیرکشت افزایش 

پیدا نکرده بلکه با اس��تفاده از ارقام اصلاح ش��ده عملکرد در واحد س��طح به 
متوسط ۵۰ تن افزایش یافته است و این بخاطر استفاده از بذور اصلاح شده 
است. رئیس سازمان جهاد کشاورزی اضافه کرد: در گذشته سطح زیر کشت 
گوجه فرنگی در استان بالا بوده و اجباراً این سطح زیرکشت کاهش پیدا کرده 
اس��ت اما باید باز هم آن را کاهش دهیم و طبق الگو اگر میزان سطح کشت 

فعلی را به ۵۰ درصد کاهش دهیم، می توانیم نیاز استان را تامین کنیم.
وی ب��ا اش��اره به خ��لاء قانونی در خصوص رعایت الگوی کش��ت توس��ط 
کش��اورزان گفت: برخی تصور می کنند اگر کشاورزی محصولی را کاشت که 
به طور مثال آب زیادی نیاز دارد، س��ازمان جهاد کش��اورزی می تواند از وی 
شکایت کند در صورتیکه که مالکیت در کشور ما محترم است و رسالتی که 

برای جهاد کشاورزی تعریف شده است توصیه ای است.
فتحی ادامه داد: حتی در الگوی کش��ت نیز نگاه س��لبی نیس��ت و با نگاه 
ایجابی سعی شده است با استفاده از مشوق ها این الگو اجرایی شود. کشاورز 
نیز به وضعیت معیشتی نگاه می کند و بر این اساس تصمیم گیری می کند. 
این توصیه ها ارائه می ش��ود اما اگر کس��ی آن را اجرایی نک��رد ابزار قانونی 
برای برخورد وجود ندارد. وی با اش��اره به سیاست وزارت جهاد کشاورزی در 
خصوص انتقال محصولات پرآب بر مانند سبزیجات و صیفی جات به محیط 
های کنترل ش��ده تاکید کرد: اگر در ۴ س��ال اخیر تمرکز بر این مسئله قرار 
دارد که با اعطای تس��هیلات و در اختیار قرار دادن زمین، س��طح گلخانه ها 
افزایش پیدا کند به این دلیل اس��ت که کشت سبزیجات و صیفی جات را به 
داخ��ل گلخانه ها منتقل کند لذا در حال حاضر ظرفیت ها و توانایی های ما 
در اس��تان به صورتی است که کشت گوجه فرنگی را به گلخانه منتقل کنیم 
ام��ا برای الزام ای��ن جابجایی باید آن خلا قانونی که وجود دارد در مورد عدم 
رعایت الگوی کش��ت را برطرف کنی��م بنابراین اگر بخواهیم از منابع خود به 
صورت بهینه استفاده کنیم باید با اقتدار این جابجایی را انجام دهیم و قانون 

نیز باید این اجبار را ایجاد کند.
فتحی، بازار روس��یه را یک بازار مناس��ب با ظرفیت ب��الا برای محصولات 
کشاورزی قلمداد کرد و گفت: باید به این مسئله توجه کنیم که محصول ما 
چگونه رقابت پذیر می ش��ود لذا با توجه به برنامه وزارت جهاد برای کاهش 
سطح کشت گوجه فرنگی در محیط های آزاد، از گوجه کاران تقاضا می کنم 
همکاری لازم را با س��ازمان جهاد کشاورزی داشته باشند البته این برنامه به 
این معنی نیس��ت که ما کش��اورزان را تنها می گذاریم بلکه همواره در کنار 
کشاورزان هس��تیم لذا اگر قیمت گوجه فرنگی از قیمت تضمین شده پایین 
تر آمد از طریق صندوق حمایت از توسعه بخش کشاورزی ورود پیدا کرده و 
خریداری می کنیم تا فرآوری انجام دهیم. فتحی در پایان س��خنان خود در 
خصوص کشت قراردادی هم گفت: بازرگانان و صادرکنندگان می توانند قبل 
از فصل کش��ت با کشاورز قرارداد ببندند تا کشاورز محصول مد نظر آنها را با 
کیفیتی که می خواهند کشت کند و در فصل برداشت نیز محصول مورد نیاز 

خود برای صادرات را تحویل بگیرند.

عصرآزادی / سرپرس�تی البرز: مدی�رکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان البرز گفت: با مطالعات انجام شده در سال جاری ۲ پروژه جنگل 

کاری در کل با وسعت هزار هکتار آماده اجرا است.
»اصغر بیات«  در نشس��ت خبری که به مناسبت هفته خبرنگار در نهالستان 
بزرگ کرج برگزار شد، افزود: یکی از این پروژه ها قرار است در حدود ۴۰۰ هکتار 
در حاشیه جاده ماهدشت به اشتهارد و پروژه دیگر نیز در حاشیه اتوبان غدیر در 
وسعت ۶۰۰ هکتار با استفاده از گیاهان بومی انجام شود. وی با بیان اینکه مناطق 
صنعتی استان بیشتر در جنوب البرز و شهر اشتهارد واقع شده اند، اظهار کرد: 
همچنین ۴۵ هزار هکتار از اراضی بیابانی در جنوب استان کانون بروز ریزگرد و 
گرد و غبار است که مشکلاتی را برای مناطق صنعتی و مسکونی البرز و تهران به 
وجود می آورد که رفع آن نیز با اقدامات بیولوژیک دارد. وی با تاکید بر اینکه نیاز 
است تا دستگاه های دولتی در استان به خصوص آب منطقه ای و آبفا در تامین 
آب این پروژه ها همراه ما باشند، گفت: زیرا این کار برای حفاظت منابع طبیعی 
و محیط زیست و حفظ سلامت و جان حدود ۲۵ میلیون نفر موثر است. بیات 
افزود: همچنین ظرفیت خیلی خوبی در جنوب اس��تان داریم که شهرک های 
صنعتی هستند که تعهدی را در توسعه فضای سبز دارند و انتظار داریم شرکت 
ش��هرک های صنعتی در قبال مسوولیت و تعهدی که برای توسعه فضای سبز 

دارند در این پروژه همراه ما باشند.
اجرای واقعی مدیریت چرای شتر پس از حدود ۳۰ سال

مدی��رکل منابع طبیعی و آبخیزداری اس��تان البرز گفت: پ��روژه دیگر که در 
س��تاد ملی مبارزه با گرد و غبار مطرح شده بحث مدیریت چرا هست که یکی 
از مش��کلاتی که در جنوب اس��تان و صالحیه نظرآباد داش��تیم بحث شترهای 
س��رگردان بود که بهره برداران علیرغم اینکه پروانه چرا نداشتند ولی از اراضی 
این منطقه استفاده می کردند. وی افزود: علیرغم اینکه بارها این دام ها توسط 
ماموران یگان از منطقه خارج می ش��دند ولی دوباره به این اراضی صالحیه در 
نظرآباد یا قزوین بازمی گشتند که مدیریت این موضوع نیازمند اقدام جامع دو 

اس��تان البرز و قزوین بود. وی با بیان اینکه در اقدامی نسبت به توقیف ۹۰ نفر 
شتر با دستور دادستان وارد عمل شدیم، اظهار کرد: مالکان این دام ها امیدوار 
بر رها کردن این شترها بودند ولی ما آن ها را حدود ۹ روز نگهداری کردیم و در 
نهایت مالکان مراجعه کرده و تعهد لازم را بر رعایت چرای دام دادند. بیات گفت: 
در اجرای این اقدام با حمایت دادستان و فرماندار شهرستان نظرآباد و مشارکت 
مردم صالحیه و شورا و دهیاری کار به سرانجام رسید و اعتراف کردند که شترها 

به آن ها تعلق دارد.
بخشی از پساب آب منتقل شده به تهران به البرز بازگردد

مدیرکل منابع طبیعی با بیان اینکه مجاورت اس��تان البرز با پایتخت و بحث 
انتقال آب یکسری از مشکلات عمده را برای البرز ناشی از انتقال آب بین حوزه 
ای در پی داش��ته، افزود: ۷۰۰ میلیون مترمکعب از آب دو س��د استان البرز از 
استان خارج می شود که حداقل انتظار استان این است که بخشی از پساب تولید 
ش��ده در تهران را به البرز بازگردانند تا بخش��ی از نیازهای بخش کشاورزی نیز 
مرتفع شود. وی تصریح کرد: ضمن اینکه بخشی از بحث فرونشست هم به انتقال 

آب بین حوضه ای برمی گردد که با این پساب تاحدودی رفع می شود.
۱۶ درصد طرح تولید یک میلیارد نهال در البرز محقق می شود

بیات در ادامه به موضوع تولید یک میلیارد اصله نهال در طی چهار س��ال در 
سراسر کشور اشاره کرد و گفت: این برنامه طبق دستور وزیر جهاد کشاورزی و 
تاکید رییس جمهور آغاز شد که با مشارکت مردم طی چهار سال یک میلیارد 
اصله نهال در سراسر کشور تولید و کاشته شود. وی با بیان اینکه البرز با توجه به 
ظرفیتی که در نهالستان مادری کرج با ۶۰ سال قدمت وجود دارد به عنوان یک 
پایلوت برای ستاد سازمان منابع طبیعی در نظر گرفته شد، افزود: از این تعداد 
نهال حدود 1۶ درصد تعهد استان البرز است تا سالانه ۴1 میلیون اصله نهال تولید 
شود که در طی چهار سال 1۶۴ میلیون اصله نهال بومی سازگار با اقلیم استان تولید 
شود. وی همچنین به اجرای طرح جنگل کاری در ارتفاعات شمال کرج اشاره کرد و 
اظهار کرد: از سمت دهیاری های کشور به شهرداری کرج اعلام آمادگی کرده اند که 
هزار هکتار جنگل کاری در ارتفاعات شمال کرج داشته باشند که به حدود ۳۰۰ تا 

۴۰۰ هکتار رسیده که با مشارکت و همراهی شهرداری این طرح انجام می شود.
۸۰ درصد حوزه های آبخیز البرز سیل خیز هستند

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری استان البرز به موضوع سیل اخیر در جاده 
چالوس نیز اشاره کرد و گفت: این سیل با قدرت و شدتی که داشت فقط خداوند 
بود که این س��یل مخرب را کنترل کرد وگرنه خس��ارات جانی چندصدنفری را 
در پی داشت. وی با اشاره به اینکه شدت فرسایش و شیب بالا در منطقه بسیار 
زیاد اس��ت، افزود: ۸۰ درصد حوزه های آبخیز استان سیل خیز هستند که هر 
لحظه باید منتظر سیل در حوزه ها باشیم که منتهی به جاده ها و مناطق شهری 
و روس��تایی می شوند. بیات یادآور ش��د: جایی که آبخیزداری انجام شد شاهد 
مخاطرات و خسارت های کمتری بودیم که نمونه آن در مرداد 1۴۰1 در کلاک 
بود . وی گفت: در بررسی های انجام شده در سیل اخیر یکی از عمده مسایلی 
که منجر به وقوع س��یلاب ش��ده مسدود شدن آب راه ها بود که باید مسیل ها 
آزادسازی شود که مدیریت آب منطقه ای را می طلبد ضمن اینکه تمام خروجی 
هایی که زیرحوضه های کوجکی هستند بایستی اداره راه کالورت هایی در نظر 

بگیرد که سیلاب را از خود عبور دهد.

۲ پروژه جنگل کاری با وسعت هزار هکتار آماده اجرا است

عص�رآزادی / سرپرس�تی الب�رز:  درس�الن جلس�ات ش�هرداری 
چهارب�اغ، باحض�ور امام جمع�ه، فرماندار ،ش�هردار،رئیس واعضای 
ش�ورای اسلامی ش�هر، معاونین ش�هرداری، ومدیر اداره  فرهنگ و 
ارشاد اسلامی چهارباغ، نشستی صمیمی به بهانه تجلیل و قدردانی 

ازمدیران رسانه ها وخبرنگاران برگزارشد.
بی ش��ک هرسازمان ونهادی که به رسانه ها ارج نهد و روابط گسترده تر و 
شفاف تری درجهت اطلاع رسانی داشته باشد،به این معنی است که به مردم 

و درخواستهایشان درعمل اهمیت بسیاری قائل است.
شهرداری و ش��ورای اسلامی شهر چهارباغ درمیان شهرداریها و شوراهای 
اس��تان البرز،به واسطه داشتن مس��ئولین همدل وهمراه بایکدیگر در جهت 
خدمات رسانی به ش��هروندان، درخشش چشمگیری داش��ته اند. ،چهارباغ 
باداش��تن ش��هرداری مدیر و شایس��ته و مردم مدار،فرمانداری پرتلاش،امام 
جمع��ه ای پرتوان و ش��ورای ش��هری هم��راه وهمدل و مهمت��ر از همه به 
واس��طه معاون فرهنگی و روابط عمومی اخلاق مدار و حرفه ای که باتعامل 
بسیارعالی بامطبوعات استان، صدای مردم رابه مسئولان و عملکرد مسئولان 
رابه عموم انعکاس میدهد، از شهرس��تان های نمونه و در حال توسعه استان 
محس��وب می شود. ازاین جهت باوجودچنین مدیران لایق وپاسخگو ومردم 
م��داری بایدبه مردم چهارباغ،ب��ه دلیل برقراری این آرام��ش و بهره مندی 

ازخدمات شهری مطلوب تبریک گفت وبه مسئولان خداقوت.

موسوی ش��هردارچهارباغ   جعف��ر  س��ید  مهن��دس   جلس��ه   ابت��دای   در 
گفت:خداراشاکریم  که  درشهرس��تان چهارباغ درسایه آرامشی که ازهمکاری 
وهمدلی مسئولان محقق شده،به خدمات رسانی به شهروندان ادامه میدهیم. 
مهندس موسوی ضمن تقدیرو تاکیدبر نقش موثر امام جمعه چهارباغ افزود: 
در 1۰ م��اه اخیر ش��اهداتفاقات خوب��ی درچهارباغ بوده ایم،ک��ه باهمدلی 
مس��ئولین شهرس��تان امیدواریم بتوانبم خدمت رس��انی رابه بهترین شکل 
ادامه دهیم. وی یادآورش��د: لازمه ارتقای سطح خدمات به مردم شهرستان 

همراهی اهالی رسانه هست وماقدردان زحمات خبرنگاران هستیم.
مهندس س��پیده کتابدار نیز ضم��ن گرامیداش��ت ایام محرم،روزخبرنگار 
راب��ه اهالی رس��انه حاضردرجمع تبریک گفت وافزود:جای��گاه خبرنگاربرای 
ماقابل احترام اس��ت،زیرا خبرنگاران اتفاق��ات وحقیقتهای جامعه رادرتاریخ 
ثبت وضبط کردند ومطالبه گرحقوق مردم بودند. رییس ش��ورای اس��لامی 
ش��هرچهارباغ گف��ت: وج��ود خبرن��گاران برای هم��ه ما ارزشمنداس��ت و 
ازخداوندبرای ش��ماباوجود چالش��هاو دش��واریهای ش��غلی آرزوی موفقیت 
وس��ربلندی داریم،ویکبار دیگر حمایت خودرا ازخبرنگاران اعلام می کنیم و 

ازتوانمندیهای شماهمچون گذشته استفاده خواهیم کرد.
درادامه این مراس��م امام جمعه چهارباغ به جلسه پیوست وضمن تقدیروتش

کرازخبرنگاران گفت:مادودغدغه مهم درچهارباغ داریم که یکی ازآنها س��اخت 
بیمارستان درچهارباغ ونیاز مبرم مردم است که مطالبه آن دراولویت است و 

همکاری رسانه هارا می طلبد. حجت السلام محمدی دغذغه دوم شهرستان 
را تامین آب چهارباغ دانست وافزود :ضروری است چهارباغ همانند شهرهای 
دیگر از حق آبه سد طالقان بهره مند شود.  درادامه فرماندارچهارباغ مهندس 
جعفری ضمن تقدیراز خبرنگاران گفت:شهرس��تان چهارباغ روبه پیش��رفت 
هست و اقدامات س��ازنده ای باحمایت امام جمعه شهرستان انجام شده که 
در هفت��ه دولت باجزئیات اطلاع رس��انی خواهدش��د.  وی افزود:خبرنگاران 
چش��م بینای جامعه هس��تند و امیدواریم با هم افزای��ی و تعامل بتوانیم در 
راستای. توسعه شهرستان و انعکاس دستاوردهای دولت، گام های ارزنده ای 
برداریم. درپایان توس��ط مسئولین حاضر درجلسه،از اصحاب رسانه بااهدای 

لوح تقدیرو هدیه تجلیل بعمل آمد.

مسوولین چهارباغ، مردم مدارترین خدمتگزاران استان البرز

کاهش ۵۰ درصدی سطح کشت گوجه فرنگی در فضای آزاد آذربایجان شرقی
در راستای مدیریت مصرف آب و اجرای الگوی کشت صورت خواهد گرفت؛

لزوم توجه به تولید فاخر فرهنگی و هنری در کردستان
عصرآزادی / سرپرستی سنندج:   محمد مهدی دادمان 
رئیس حوزه هنری انقلاب اسلامی با اشاره به ظرفیت های 
بالای فرهنگی و هنری اس�تان کردس�تان، گفت: توجه به 
تولیدات فاخر در عرصه فرهنگ و هنر در استان کردستان 

ضروری است.
محم��د مهدی دادمان رئیس حوزه هنری انقلاب اس��لامی در 
نشست با اس��ماعیل زارعی کوشا استاندار کردستان که در حوزه 
هنری در تهران برگزار ش��د، اظهار کرد: کردس��تان ظرفیت های 

بالایی در عرصه فرهنگ و هنر دارد و به همین دلیل باید تولیدات فرهنگی و هنری فاخر با موضوعات کردستان در اولویت 
قرار گیرد. وی ادامه داد: کردستان برای حوزه هنری انقلاب اسلامی دارای جایگاهی ویژه است و در سایه این نگاه ویژه، 
فعالیت ها و برنامه های مختلف در حوزه فرهنگ و هنر در این استان در دستور کار حوزه هنری قرار گرفته است. دادمان 
با اشاره به تولید سریال سوران با موضوع نقش کردها در دفاع از انقلاب اسلامی ایران، گفت: حوزه هنری در این مسیر 
کارها و فعالیت های دیگری را نیز طراحی نموده و در دست اقدام دارد و انتظار می رود که در سایه حمایت های مسئولان 
کشوری و استانی این گونه اقدامات به نتیجه برسد. رئیس حوزه هنری انقلاب اسلامی با اشاره به نقش بسیار مهم کردها و 
کردستان در دفاع از انقلاب اسلامی ایران، افزود: کردستان معدن سوژه های ناب برای پرداخت هنری است و در این راستا 
حوزه هنری آمادگی دارد در این مسیر اقدامات و فعالیت های مختلفی را طراحی و تدوین کند. وی ضمن تاکید بر توجه 
به تولید و ارائه کارهای محتوای و زیرساختی در حوزه فرهنگ و هنر کردستان، بیان کرد: حوزه هنری انقلاب اسلامی 
آمادگی لازم برای ورود جدی به این گونه مباحث را دارد و در این مسیر سعی می شود که از توان نخبگان خود منطقه بهره 
برداری نماید. در ادامه این نشست سعید لشگری معاون راهبری امور استانهای حوزه هنری انقلاب اسلامی هم در سخنانی 
ضمن اشاره به تهیه و تدوین سند زیست بوم حوزه هنری استان کردستان، افزود: با تدوین سند زیست بوم، نقشه تحول 
حوزه هنری کردستان تدوین شده و بر اساس این نقشه فعالیت های مختلف طراحی شده است. وی با اشاره به نگاه ویژه 
حوزه هنری به مسائل فرهنگی کردستان، عنوان کرد: خدمات متقابل کردها به انقلاب اسلامی یکی از موضوعات مهم برای 
حوزه هنری در کردستان است و در این راستا سعی می شود که روایت  دقیقی از این موضوع ارائه شود. معاون راهبری 
امور استانهای حوزه هنری گفت: انتظار می رود که حوزه هنری استان کردستان در مسیر تحولی استانهای این نهاد، منشا 
تحولات و اقدامات بهتری در راستای نقش آفرینی در عرصه فرهنگ و هنر کردستان باشد. حمید قره داغی معاون توسعه 
مدیریت و منابع انسانی حوزه هنری نیز در این نشست با اشاره به چابک بودن حوزه های هنری در استانها، افزود: حوزه 
هنری در استانها یک دستگاه چابک و با حداقل نیروی انسانی است و به همین دلیل متناسب با نقش و جایگاهی که این 
نهاد در حوزه فرهنگ و هنر دارد از آن حمایت نمی شود. وی با اشاره به لزوم توجه بیشتر به حوزه هنری کردستان در 
بخش های مختلف از جمله حمایت های بودجه ای و اعتباری، بیان کرد: انتظار می رود که حوزه هنری کردستان در این 
بخش به صورت ویژه دیده شود چرا که بخش زیادی از اعتبارات حوزه هنری در استان در راستای تولید فرهنگی و هنری 
هزینه می شود. در جریان برگزاری این نشست اسماعیل زارعی کوشا استاندار کردستان نیز در سخنانی ضمن تقدیر از 
نگاه ویژه مدیران ارشد حوزه هنری انقلاب اسلامی به استان کردستان، گفت: آمادگی لازم برای حمایت از حوزه هنری و 

فعالیت های این نهاد وجود دارد و در این راستا از هیچ حمایت و کمکی دریغ نخواهیم کرد.

 دیدار استاندار کردستان با »دیاکو فاروقی«
 رتبه ۸ کنکور سراسری علوم تجربی

عصرآزادی / سرپرستی سنندج:  اسماعیل زارعی کوشا؛ 
استاندار کردستان به همراه هاشم ناظمی جلال؛ مدیرکل 
آموزش و پرورش اس�تان کردس�تان و عسکری؛ فرماندار 
س�نندج با حضور در منزل دیاکو فاروق�ی رتبه ۸ کنکور 
سراسری گروه آزمایش�ی علوم تجربی، با این دانش آموز 

نخبه و خانواده وی دیدار و گفتگو کردند.
در این دیدار اس��ماعیل زارعی کوش��ا، با تبریک افتخارآفرینی 
فاروقی برای استان کردستان، این رتبه ارزشمند را حاصل تلاش 

بی وقفه در راه هدف دانست و برای این دانش آموز نخبه سنندجی آرزوی موفقیت کرد. همچنین هاشم ناظمی جلال؛ 
مدیرکل آموزش و پرورش استان کردستان نیز در این دیدار، وجود امثال دیاکو فاروقی را سبب ایجاد انگیزه برای دیگر 
دانش آموزان استان عنوان کرد و با بیان اینکه دانش آموزان کردستانی در ماه های اخیر موفقیت های بزرگی را کسب 
کرده اند، اظهار داشت: آموزش و پرورش کردستان تمام سعی خود را در جهت تمهید مقدمات این موفقیت ها و برنامه 
ریزی برای ارتقاء کمی و  کیفی آن به کار خواهد بست. در پایان این دیدار، استاندار کردستان با اهداء لوح از تلاش های 
دیاکو فاروقی تقدیر به عمل آورد. گفتنی است امید کتاب اللهی نیز دیگر دانش آموز سنندجی است که در رشته زبان های 
خارجی موفق به کسب رتبه تک رقمی شده است. در ماه گذشته نیز، ژیار مسلمی دانش آموز اهل شهرستان بانه، موفق 

به کسب مدال طلای المپیاد جهانی شیمی شده بود.

دکتر خاکی خبر داد: 

  افتتاح بزرگترین هایپر مارکت شرق گیلان  توسط مجموعه 
پروتئینی و گردشگری دکتر خاکی در هفته دولت

عصرآزادی / سرپرستی گیلان: خبرنگاران  و اصحاب رسانه فعال استان و شهرستان لاهیجان در مجموعه 
گردشگری دکتر خاکی تجلیل شدند.

  مدیر مجموعه  گردشگری و پروتئینی دکتر خاکی  در مراسم تجلیل خبرنگاران و اصحاب رسانه که به همت فرمانداری 
و شهرداری لاهیجان در  این مجموعه برگزار شد، گفت: این مجموعه سال گذشته با حضور استاندار گیلان افتتاح شد و 
برای ۶۰ نفر بطور مستقیم اشتغال ایجاد نمود که امروز این اشتغال زایی به ۴۰۰ مورد رسیده است و امیدواریم تا  سال 
آینده  ۱۰۰۰ نفر در این مجموعه مش��غول به کار ش��وند. دکتر خاکی ضمن قدردانی از  حمایت ها و تعامل  مسوولین 
شهرستان لاهیجان  در پیشرفت پروژه های این مجموعه گفت: گوشت رستوران ما از محل پرورش دام این مجموعه تامین 
می شود. وی افزود : در کنار دامداری مجموعه فروشگاه زنجیره ای تاسیس کردیم که در حال حاضر ۶ فروشگاه زنجیره ای 
داریم و تا پایان امسال این تعداد به دو برابر خواهد رسید. دکتر خاکی در ادامه از محصولات لبنی تولیدی این مجموعه خبر 
داد و گفت: مجموعه پروتئینی، گردشگری دکتر خاکی موفق به اخذ مجوز توزیع و پخش ۱۲ نوع محصول لبنی در سراسر 
کشور شده است که منحصر به فرد می باشد. مدیر مجموعه پروتئینی، گردشگری دکتر خاکی یادآور شد: این مجموعه 
۴۵ محصول لبنیاتی تولید می کند. وی خاطرنشان کرد این مجموعه علاوه بر عرضه محصولات لبنیاتی و کالاهای تولیدی 
گوش��ت قرمز ماهی مرغ را نیز بس��ته بندی کرده و تنها واحدی است که ۸۷ نوع محصول نوآوری شده را از انواع گوشت، 
مرغ و سوشی ها بسته بندی می کند.وی با بیان اینکه این مجموعه مجوز بسته بندی و پخش ۸۷ نوغ محصول فرآوردی 
شده را در سراسر استان دارد گفت: مجموعه پروتئینی و گردشگری دکتر خاکی دارای ۳ شرکت ۷ سالن رستوران و  یک 
بازیکده )مدرن ترین شهر بازی استان گیلان( با طراحی وی آر پی است. دکتر خاکی خاطرنشان کرد: در سال های آتی  
این مجموعه مجهزتر خواهد شد و در نظر داریم خانه کودک طراحی کنیم، همچنین بستر تاسیس خانه مشاغل کودکان 
نیز در این مجموعه فراهم شده است. وی سپس از افتتاح بزرگترین هایپر مارکت شرق گیلان توسط مجموعه  پروتئینی، 
گردشگری  دکتر خاکی در هفته دولت امسال خبر داد و گفت : این هایپر مارکت به مساحت ۱۵۰۰ متر است که کلیه 
محصولات غذایی و سوغاتی ها  جای جای ایران و گیلان در آن عرضه می شود.دکتر خاکی همچنین از طراحی باشگاه 
ورزشی در این مجموعه خبر داد و گفت: این باشگاه در آینده نه چندان دور که مخصوص کمپ های تیم ملی خواهد بود 

در مساحت ۴۰۰۰ متر به بهره برداری خواهد رسید.

مدیرکل راهداری کرمانشاه خبر داد؛

 آغاز پیش فروش بلیت اتوبوس اربعین 
برای پایانه مرزی خسروی

عصرآزادی / سرپرستی کرمانشاه: مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه از آغاز پیش 
فروش بلیت اتوبوس اربعین از مقصد پایانه مرزی خسروی به سراسر کشور و بالعکس خبر داد.

فریبرز کرمی با بیان اینکه پیش فروش بلیت اربعین از روز ۲۳ مرداد آغاز شده، اظهار کرد: این پیش فروش مربوط به 
بلیت اتوبوس از پایانه های مختلف استان های سراسر کشور به پایانه مرز خسروی و بالعکس است. وی از افزایش حدود 
۳۰ درصدی قیمت بلیت اتوبوس در این ایام خبر داد و افزود: چون اتوبوس ها مجبورند یک طرف مسیر را خالی بروند، 
این افزایش قیمت برای آن ها در نظر گرفته شده است. به گفته مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه 
تفاوت قیمت ها به دلیل نوع و ظرفیت اتوبوس ها شامل ۲۵ نفره، ۳۰ نفره و ۴۲ نفره است. کرمی یادآوری کرد: عرضه بلیت 
در سایت های رسمی و باجه متمرکز فروش بلیت در پایانه مسافری شهید کاویانی انجام خواهد شد. وی ادامه داد: زائران 
می توانند از امروز علاوه بر تهیه بلیت رفت، بلیت برگشت را نیز رزرو کنند. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ی استان 
کرمانشاه از تشدید نظارت بر عرضه بلیت با هدف جلوگیری از تخلفات و افزایش قیمت نیز یاد کرد و گفت: قیمت مصوب 
هر مسیر در پایانه ها نصب شده است. وی با اشاره به فعالیت ۱۵۲ دستگاه اتوبوس در استان با ظرفیت بیش از چهار هزار و 
۵۰۰ صندلی در ایام اربعین، خاطرنشان کرد: رایزنی هایی انجام شده تا از ظرفیت ناوگان برخی دستگاه های اجرایی، بخش 

خصوصی و صنایع برای جابجایی زائران اربعین خصوصاً" در موج برگشت از پایانه مرزی خسروی استفاده شود.

رئیس جهاد کشاورزی استان کرمانشاه:

میزان خرید گندم در استان کرمانشاه به ۷۹۰ هزار تن رسید
 عصرآزادی / سرپرستی کرمانشاه: رئیس جهاد کشاورزی استان کرمانشاه گفت: میزان خرید گندم در 

استان کرمانشاه به ۷۹۰ هزار تن رسیده و رکورد جدیدی در خرید گندم به ثبت رسیده است.
علی چاله چاله اظهار کرد: تاکنون ۷۹۰ هزار تن گندم توسط کشاورزان کرمانشاهی تحویل مراکز خرید تضمینی شده 
است. وی با اشاره به اینکه امسال بیشترین خرید گندم نسبت به سال های گذشته اتفاق افتاده، افزود: خوشبختانه امسال با 
بارش نزولات جوی خوبی که داشتیم و همچنین تلاش و کوشش کارشناسان بخش کشاورزی و اجرای موفق طرح جهش 
تولید در دیمزارها، تولید خوبی را در محصول گندم شاهد هستیم و روند خرید کماکان ادامه دارد. رئیس جهاد کشاورزی 
استان کرمانشاه با بیان اینکه استان کرمانشاه یکی از قطب های تولید گندم در کشور است، تصریح کرد: در حال حاضر رتبه 
چهارم تولید گندم کشور در اختیار کرمانشاه است. چاله چاله سپس به ادامه دار بودن خرید گندم در استان اشاره کرد و 
گفت: به میزان خرید گندم در استان افزوده خواهد شد. وی ادامه داد: طی سال زراعی جاری ۹۸ هزار هکتار گندم آبی و 

۲۹۵ هزار هکتار گندم دیم در استان کرمانشاه کشت شده است.
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